

English:

Call for Papers

The Twenty-Second Biennial Conference of the International Society for the History of Rhetoric (ISHR) will be held at the Hotel Monteleone in downtown New Orleans, Louisiana, July 23-27, 2019. The Biennial Conference of ISHR brings together several hundred specialists in the history of rhetoric from around thirty countries.

Scholarly Focus of the Conference

The Society calls for twenty-minute conference papers focusing on historical aspects of the theory and practice of rhetoric. This year's specific conference theme or focus is "**populism**." From its beginnings, rhetoric has been criticized for its perceived focus on manipulation of popular thought and emotions. Rhetoric can thus be easily associated with "populism," a political concept describing movements, both left and right, that vigorously claim to champion the interests of "the people" against those of privileged elites. From the Greeks to contemporary politics, many aspects of rhetorical theory and practice can be viewed in this light, whether in ideologically charged argumentation, in popular modes of style, or in delivery. At the same time, the concept of populism itself can be contested. Finally, the reaction to perceived populism is a rhetorical study in its own right.

The conference will be held in a state which was the home of one of the most notable populist movements in U.S. history – under the rule of governor and later senator Huey P. Long in the 1920s and 30s – and of course will be held at a time when populist movements have upset traditional political balances worldwide.

Besides papers dealing with the relationship of rhetoric to populism, submissions might also deal with the rhetoric used (usually by its opponents) to describe populism.

However, papers are also invited on all aspects of the history of rhetoric in all periods and languages, and the relationship of rhetoric to poetics, literary theory and criticism, philosophy, politics, art, religion, sport and other cultural areas.

Procedure for Submission

Proposals are invited for 20-minute presentations delivered in one of the six languages of the Society, viz. English, French, German, Italian, Latin and Spanish. Panel proposals are welcome, under the following conditions: the panel must consist of three or four speakers dealing with a common theme, so as to form a coherent set of papers. The person responsible for the panel, who may also be one of the speakers, has the task of introducing the papers and guiding the discussion. Each speaker in a panel must submit a proposal form for his or her own paper, and should send the finished paper to the panel organizer before the conference. Proposals for panel papers must specify the panel for which they are intended. In addition, the panel organizer must complete and submit a separate form explaining the purpose of the proposed panel and naming the participants. Please be aware that proposals for panel papers will be considered on their individual merits by the Program Committee, and there is no guarantee that all papers proposed for a panel will be accepted.

Proposals for papers and for panels must be submitted on-line. <http://www.ishr-conference.org/proposal.php> Please complete the on-line form carefully and fully. In exceptional cases (only), proposals may also be sent by regular mail to the following address:

Professor Malcolm Richardson
Department of English
Louisiana State University
Baton Rouge
Louisiana 70803
USA

Guidelines for the preparation of proposals are provided at the bottom of this message. The length of the abstracts must not exceed 300 words.

Deadline for Proposals

The deadline for the submission of proposals is 11 May, 2018.

Notifications of acceptance will be sent out before the end of August 2018. In a few cases participants may require an earlier acceptance date in order to secure funding. We will try to accommodate such requests if they are made with appropriate documentation.

Information about the Conference, including the conference hotel at special rates, will be provided during the academic year 2018-19. The conference registration fee is still to be determined, but the New Orleans organizers will endeavor to insure that this is kept as low as possible. Graduate students and scholars from underrepresented countries pay reduced registration fees and may be eligible for travel grants.

I am very much looking forward to welcoming you to New Orleans in 2019.

Malcolm Richardson,
President of the International Society for the History of Rhetoric

Guidelines for the preparation of proposals

The members of ISHR come from many countries and academic disciplines. The following guidelines are intended to make it easier for us to come together and understand one another's proposals. The Program Committee recommends that all proposals contain:

1. a definition – accessible to a non-specialist – of the field of the proposal, including its chronological period, language, texts and other sources;
2. a statement of the specific problem that will be treated in your paper; its place in relation to the present state of research in the general field under consideration; and its significance for the history of rhetoric;
3. a summary of the stages of argumentation involved in addressing the problem; and
4. conclusions and advances in research.

Français:

Appel à communications

Le vingt-deuxième Congrès de la Société Internationale d’Histoire de la Rhétorique (ISHR) se tiendra à l’Hôtel Monteleone, à la Nouvelle Orléans, Louisiane, du 23 au 27 juillet 2019. Les Congrès bisannuels de l’ISHR rassemblent plusieurs centaines de spécialistes de l’histoire de la rhétorique, provenant d’une trentaine de pays.

Thème scientifique du congrès

La Société lance un appel à communications portant sur la théorie et la pratique de la rhétorique dans différents contextes historiques. Le thème principal du Congrès de La Nouvelle Orléans portera sur ‘**Le populisme**’. Dès son apparition, ses critiques ont reproché à la rhétorique d’être un outil de manipulation des opinions et des émotions populaires. On établit donc aisément des liens entre elle et le « populisme », une notion politique servant à désigner les mouvements, de gauche comme de droite, qui prétendent défendre les intérêts du « peuple » contre ceux de l’élite. De la Grèce antique aux pratiques politiques contemporaines, différents aspects de la théorie rhétorique peuvent être abordés sous l’angle du « populisme » : modes d’argumentation idéologiquement orientés, style « populaire », action par exemple. Mais dans le même temps, le concept même de « populisme » peut être mis en question. Enfin, la réaction face aux comportements perçus comme « populistes » représente à elle seule une approche rhétorique.

Le congrès se tiendra dans un état qui vit naître l’un des mouvements populistes les plus marquants de l’histoire américaine – sous l’impulsion de Huey P. Long, gouverneur puis sénateur dans les années 1920 et 1930 –, et dans un contexte où le phénomène populiste a bousculé les équilibres politiques traditionnels à travers le monde.

Le comité d’organisation encourage les propositions portant sur la relation de la rhétorique au populisme ainsi que celles portant sur la rhétorique utilisée pour décrire le populisme (le plus souvent par ceux qui critiquent un tel phénomène).

Sont également bienvenues les communications hors thème, portant sur tous les aspects de l’histoire de la rhétorique, à toutes les époques et dans toutes les langues, et sur les relations de la rhétorique avec la poétique, la théorie et la critique littéraires, la philosophie, la politique, l’art, la religion, le sport et tous les autres éléments du contexte culturel.

Comment soumettre votre proposition de communication ?

Les communications sont d’une durée de vingt minutes et peuvent être présentées en allemand, en anglais, en espagnol, en français, en italien ou en latin. Les propositions peuvent aussi émaner d’un groupe pour une session commune. Dans ce cas, elles seront acceptées aux conditions suivantes : le groupe doit être formé de trois ou quatre orateurs traitant un thème commun, de manière à former une séance cohérente. La personne responsable de la session, qui pourra aussi être l’un des orateurs, aura la tâche d’introduire les exposés et de guider la discussion. Chaque orateur doit remplir un formulaire de proposition pour sa propre communication et s’engager à communiquer cette dernière au responsable de la session avant le Congrès ; les propositions entrant dans cette catégorie doivent préciser à quel groupe elles se rattachent. En outre, le responsable du groupe remplit et soumet un formulaire expliquant

l'objet de la session proposée et indiquant les noms des participants. Veuillez noter que les propositions de communication pour les sessions de groupe seront évaluées sur leurs mérites propres par le Comité de programme, et que l'acceptation de la totalité des communications proposées dans une session de groupe n'est pas garantie.

Les propositions de communication individuelle et les propositions de session doivent être présentées sur le formulaire [en-ligne](http://www.ishr-conference.org/proposal.php). <http://www.ishr-conference.org/proposal.php>

Merci de remplir ce formulaire avec le plus grand soin. Dans des cas exceptionnels, les propositions peuvent également être envoyées par la poste à l'adresse suivante :

Professor Malcolm Richardson
Department of English
Louisiana State University
Baton Rouge
Louisiana 70803
USA

Des conseils pour la rédaction des propositions sont données à la fin de ce message. La longueur des résumés ne doit pas dépasser 300 mots.

Date limite pour les propositions de communication

La date limite pour les propositions de communication est fixée au 11 mai 2018.

Les décisions d'acceptation seront communiquées avant la fin du mois d'août 2018. Il peut arriver que certains participants souhaitent être informés plus tôt de la réponse, pour des raisons de demande de prise en charge : un effort sera fait pour répondre à ces requêtes si elles sont présentées avec pièces à l'appui.

Les informations concernant le Congrès – dont les possibilités de logement et leurs tarifs – seront fournies au cours de l'année universitaire 2018-19. Le montant des droits d'inscription n'est pas encore fixé, mais les organisateurs du congrès feront tout leur possible pour qu'il soit maintenu au coût le plus bas possible. Les étudiants et les collègues de pays sous-représentés bénéficieront d'une réduction sur les droits d'inscription et pourront bénéficier d'aides pour les frais de voyage.

Je me réjouis par avance de vous accueillir à La Nouvelle Orléans en 2019.

Malcolm Richardson
Président de l'International Society for the History of Rhetoric

Conseils pour la rédaction des propositions

Les membres de l'ISHR viennent de différents pays et de différentes disciplines universitaires. Les conseils ci-dessous sont destinés à nous rapprocher les uns des autres et à faciliter la compréhension et l'évaluation des propositions soumises par chacun. C'est pourquoi le Comité de programme recommande que toutes les propositions comportent :

1. une définition, accessible à un non-spécialiste, du domaine dans lequel s'inscrit la proposition, précisant quels sont la période chronologique, la langue, les textes et autres sources pris en considération ;
2. l'énoncé du problème qui sera traité ; sa place dans l'état actuel de la recherche à l'intérieur du champ considéré ; ses enjeux pour l'histoire de la rhétorique ;
3. un résumé des étapes de l'argumentation qui sera développée pour traiter le problème ;
4. les résultats et apports scientifiques escomptés.

Deutsch:

Aufruf zur Einsendung von Vortragsthemen

Der Zweihundzwanzigste Kongress der Internationalen Gesellschaft für Geschichte der Rhetorik (ISHR) findet von Dienstag, dem 23. Juli bis Samstag, den 27. Juli 2019 im Hotel Monteleone im Zentrum von New Orleans, Louisiana, USA statt. Der in zweijährlichem Turnus stattfindende Kongress der ISHR versammelt mehrere hundert Spezialistinnen und Spezialisten auf dem Gebiete der Geschichte der Rhetorik aus etwa dreißig Ländern.

Wissenschaftlicher Schwerpunkt der Tagung

Die ISHR ruft auf zur Einsendung von Vorschlägen für Vorträge von 20 Minuten Länge mit Bezug auf Theorie und Praxis der Rhetorik in ihrer geschichtlichen Dimension. Das Schwerpunktthema der diesjährigen Tagung ist '**Populismus**'. Seit ihren Anfängen wurde die Rhetorik wegen ihrer angeblichen Ausrichtung auf die Manipulation populärer Meinungen und Gefühle kritisiert. Daher kann Rhetorik leicht mit 'Populismus' in Verbindung gebracht werden, einem politischen Konzept, das Bewegungen im linken wie rechten politischen Spektrum beschreibt, die energisch für sich beanspruchen, die Interessen "des Volkes" gegen diejenigen privilegierter Eliten zu vertreten. Von den Griechen bis zur Politik dieser Tage können viele Aspekte der rhetorischen Theorie und Praxis unter diesem Blickwinkel betrachtet werden, sei es in ideologisch aufgeladener Argumentation, in volksnahen stilistischen Ausdrucksformen, oder in der Vortragsweise. Gleichzeitig kann das Konzept des Populismus als solches auch in Frage gestellt werden. Schließlich ist auch die Reaktion auf die Wahrnehmung von Populismus ein rhetorischer Forschungsgegenstand für sich.

Die Tagung wird in einem Bundesstaat stattfinden, der die Heimat einer der bekanntesten populistischen Bewegungen der amerikanischen Geschichte war – unter der Herrschaft des Gouverneurs und späteren Senators Huey P. Long in den zwanziger und dreißiger Jahren – und zudem zu einer Zeit, in der weltweit populistische Bewegungen das traditionelle politische Gleichgewicht zu erschüttern drohen.

Neben Themen, die sich mit der Beziehung zwischen Rhetorik und Populismus beschäftigen, können Einreichungen sich auch mit der Rhetorik befassen, die (zumeist von dessen Gegnern) verwendet wird, um Populismus zu beschreiben.

Willkommen sind aber auch Vorträge über beliebige Aspekte der Geschichte der Rhetorik aller Epochen und Sprachen und über die Beziehungen der Rhetorik zu Poetik,

Literaturtheorie und Literaturwissenschaft, Philosophie, Politik, Kunst, Religion, Sport und anderen Bereichen des kulturellen Lebens.

Einreichungsverfahren

Eingereicht werden können Vorschläge für Vorträge von jeweils 20 Minuten Länge in jeder der offiziellen Sprachen der Gesellschaft: Deutsch, Englisch, Französisch, Italienisch, Latein oder Spanisch. Vorschläge für Panels sind unter folgenden Bedingungen willkommen: Das Panel muss aus drei oder vier Vortragenden bestehen, die sich mit einem übergreifenden Rahmenthema beschäftigen und so eine inhaltlich kohärente Vortragsgruppe bilden. Die für das ganze Panel verantwortlich zeichnende Person, die auch selbst eine(r) der Vortragenden sein kann, hat die Aufgabe, in die Beiträge einzuführen und die Diskussion zu moderieren. Jeder/jede Vortragende muss ein eigenes Formular für seinen/ihren eigenen Vortrag einreichen und sollte den fertigen Vortrag vor der Tagung dem Organisator des Panels zuschicken; bei Einreichung von Panelvorträgen ist auf dem Formular das Panel anzugeben, welchem der jeweilige Vortrag zugeordnet ist. Zusätzlich hat der Organisator / die Organisatorin des Panels ein eigenes Formular auszufüllen und einzureichen, in dem die Intention des vorgeschlagenen Panels kurz erläutert und die Teilnehmer des Panels namentlich benannt werden. Beachten Sie bitte, dass Einreichungen für Panelvorträge vom Programmkomitee einzeln für sich nach ihrer individuellen Qualität beurteilt werden und es keine Garantie gibt, dass alle Vorträge eines Panels akzeptiert werden.

Vorschläge für Einzelvorträge oder Panels sind [on-line http://www.ishr-conference.org/proposal.php](http://www.ishr-conference.org/proposal.php) auf beigefügtem Formular einzureichen.

Bitte füllen Sie das On-line-Formblatt sorgfältig und vollständig aus. Nur in Ausnahmefällen können Einreichungen auch auf dem Postwege an folgende Anschrift gesandt werden:

**Professor Malcolm Richardson
Department of English
Louisiana State University
Baton Rouge
Louisiana 70803
USA**

Empfehlungen für die Formulierung von Einreichungen finden sich am Ende dieser Mitteilung. Die Kurzbeschreibungen des Vortragsinhalts dürfen 300 Wörter nicht überschreiten.

Einreichungsfrist

Einreichungsfrist für Vortragsvorschläge ist der 11. Mai 2018.

Benachrichtigungen über die Annahme eines Vortrages werden vor Ende August 2018 versandt. In Ausnahmefällen kann für einzelne Teilnehmer zum Zwecke der Beantragung von Reisekostenbeihilfen ein früheres Benachrichtigungsdatum erforderlich sein. Wir werden versuchen, diesbezüglichen Anträgen zu entsprechen, sofern sie unter Vorlage geeigneter Belege begründet werden

Informationen über die Tagung, einschließlich Angaben zu Sondertarifen im Tagungshotel, werden im Laufe des Akademischen Jahres 2018-2019 bekanntgegeben. Die

Teilnahmegebühr für die Tagung ist noch näher festzulegen, aber die Organisatoren in New Orleans werden ihr Bestes tun, die Kosten so niedrig wie möglich zu halten. Studierende sowie Forscher aus unterrepräsentierten Ländern zahlen ermäßigte Anmeldegebühren und können ggf. Anträge auf Reisekostenbeihilfen stellen.

Ich freue mich darauf, Sie 2019 in New Orleans begrüßen zu dürfen.

Malcolm Richardson
Präsident der International Society for the History of Rhetoric

Hinweise für die Formulierung von Einreichungen

Die Mitglieder der ISHR kommen aus vielen Ländern und akademischen Disziplinen. Die folgenden Hinweise sollen die wechselseitige Verständigung über die eingereichten Vortragsvorschläge erleichtern. Auf Empfehlung des Programmkomitees sollten alle Einreichungen folgende Angaben enthalten:

1. eine – auch für Nichtspezialisten verständliche – Eingrenzung des Fachgebiets des Vortrages, unter Angabe von Epoche, Sprache, Bezugstexten und ggf. weiteren relevanten Quellen;
2. eine kurze Darstellung des zu behandelnden Problems, seiner Verortung im Rahmen des gegenwärtigen Forschungsstandes im betreffenden Fachgebiet und seiner Relevanz für die Geschichte der Rhetorik;
3. eine Übersicht der wesentlichen Argumentationsschritte der Darstellung;
4. die erzielten wissenschaftlichen Ergebnisse und Fortschritte.

Italiano:

Invito a partecipare

Il ventiduesimo Congresso Biennale della International Society for the History of Rhetoric (ISHR) si terrà presso l'Hotel Monteleone nel centro di New Orleans, Louisiana, dal 23 al 27 luglio 2019. Il Congresso Biennale della ISHR riunisce diverse centinaia di specialisti di storia della retorica provenienti da circa trenta nazioni diverse.

Tematiche scientifiche del convegno

La Società invita a presentare contributi che riguardino la teoria e la prassi retorica nelle loro connessioni con la storia. Il tema specifico di quest'anno è ‘**populismo**’. Fin dai suoi inizi, la retorica è stata criticata per la sua attenzione alla manipolazione del pensiero e delle emozioni popolari. La retorica può quindi essere facilmente associata al ‘populismo’, un concetto politico che descrive i movimenti, sia di sinistra che di destra, che pretendono di difendere con forza gli interessi del “popolo” contro quelli di élites privilegiate. Dai Greci alla politica contemporanea molti aspetti della teoria retorica e della pratica possono essere considerati in questa prospettiva, sia in argomentazioni ideologicamente impegnate, sia in modalità espressive di tipo popolare, sia per quanto riguarda la resa del discorso. Allo stesso tempo, il concetto di populismo può essere contestato. Infine, anche la reazione al populismo può

essere oggetto di studio da parte della retorica.

Il convegno si terrà in uno Stato che ospitava uno dei più importanti movimenti populisti della storia statunitense - sotto il governatore e poi senatore Huey P. Long negli anni '20 e '30- e, naturalmente, avrà luogo quando movimenti populisti hanno turbato gli equilibri politici tradizionali in tutto il mondo.

Oltre a contributi riguardanti il rapporto tra retorica e populismo, le presentazioni possono anche riguardare la retorica utilizzata (di solito dagli avversari) per descrivere il populismo.

Sono inoltre benvenuti contributi che vertano su ogni aspetto della storia della retorica in qualsiasi periodo o linguaggio, così come sulla relazione fra retorica e poetica, teoria e critica letteraria, filosofia, politica, arte, religione, sport e altri elementi del complessivo contesto culturale.

Procedure per la presentazione

Le proposte dovranno riguardare presentazioni della durata di 20 minuti, da tenersi in francese, inglese, italiano, latino, spagnolo o tedesco. Sono benvenute le proposte di contributi di gruppo, alle seguenti condizioni. Il gruppo deve consistere di 3 o 4 persone che trattino un tema comune in modo da formare un panel coerente. La persona responsabile dell'organizzazione del panel, che può anche essere uno dei partecipanti al panel, ha il compito di introdurre i contributi e guidare la discussione. Ogni partecipante deve presentare un proprio modulo di proposta per il proprio contributo individuale, specificando il gruppo del quale fa parte, e impegnarsi a far conoscere il proprio intervento al responsabile del panel prima del Congresso. Inoltre il responsabile dell'intero panel deve presentare un ulteriore modulo di proposta che chiarisca le finalità del panel proposto ed indichi le nomi dei partecipanti. Si prega di notare che le proposte per i contributi all'interno di ogni singolo panel verranno valutate dal comitato scientifico sulla base dei loro meriti specifici, quindi non vi è garanzia che tutti i contributi proposti per un panel vengano accettati.

Le proposte per contributi individuali o di panel devono essere presentate on-line.
<http://www.ishr-conference.org/proposal.php>

Si prega di compilare il modulo con accuratezza. Eccezionalmente le proposte possono anche essere spedite per posta al seguente indirizzo:

Professor Malcolm Richardson
Department of English
Louisiana State University
Baton Rouge
Louisiana 70803
USA

Linee-guida per la preparazione delle proposte sono fornite in calce a questo messaggio. La lunghezza degli abstracts non deve superare 300 parole.

Data entro la quale presentare le proposte

Le proposte devono essere presentate entro l'11 maggio 2018

Gli avvisi relativi ai contributi accettati saranno inviati entro la fine di agosto 2018. In qualche caso i partecipanti possono avere necessità di essere avvisati dell'accettazione della loro proposta in data anteriore, al fine di richiedere finanziamenti per la partecipazione. Cercheremo di venire incontro a queste richieste se esse verranno supportate da appropriata documentazione.

Informazioni sul Congresso, incluse quelle relative agli alloggi ed i suoi prezzi, saranno fornite nel corso dell'anno accademico 2018-2019. La quota per l'iscrizione al Congresso deve essere ancora determinata. A giovani laureati e studiosi provenienti da nazioni speciali potranno venire concesse riduzioni sulla quota d'iscrizione e sussidi di viaggio.

In attesa della vostra partecipazione,

Malcolm Richardson
Presidente della International Society for the History of Rhetoric

Linee-guida per la presentazione delle proposte

I membri della ISHR provengono da molte diverse nazioni e da moltissimi campi disciplinari differenti. Le seguenti lineeguida hanno l'intento di facilitare la collezione e la lettura delle diverse proposte. Il comitato scientifico raccomanda che tutte le proposte contengano:

1. una delimitazione – accessibile anche a un non-specialista – dell'ambito di studi interessato dalla proposta, inclusi il periodo cronologico, il linguaggio, i testi e le altre fonti coinvolte;
2. una definizione del problema trattato, del suo posto in relazione allo status quaestionis all'interno dell'ambito di studi preso in considerazione, e la sua importanza per la storia della retorica;
3. un sommario dei diversi piani argomentativi affrontati nel trattare il problema;
4. gli apporti e i risultati scientifici che ci si propone di ottenere.

Español:

Convocatoria

El XXII Congreso Bienal de la Sociedad Internacional de Historia de la Retórica (ISHR) tendrá lugar en el Hotel Monteleone en el centro de Nueva Orleans, Luisiana, del martes 23 de julio al sábado 27 de julio de 2019. Los congresos bienales de la ISHR reúnen a varios cientos de especialistas en historia de la retórica procedentes de una treintena de países.

Tema científico del congreso

La Sociedad invita a la presentación de comunicaciones sobre la teoría y la práctica de la retórica a través de la historia. En esta ocasión, el tema específico del congreso será el ‘populismo’. Desde sus orígenes, la retórica ha sido criticada por aquéllos que la observan

como un instrumento para la manipulación de las emociones y del pensamiento de las masas. De este modo, la retórica ha sido fácilmente asociada con el ‘populismo’, un concepto político que describe movimientos, tanto de izquierdas como de derechas, que reclaman enérgicamente la representación de los intereses de “la gente” frente al resto de políticas dirigidas a la conservación de las élites privilegiadas. Desde los griegos hasta la política contemporánea, muchos aspectos de la teoría y de la práctica retórica pueden ser analizados a la luz del “populismo”, ya sea en una argumentación rebosante de ideología, ya sea en el uso populista del estilo lingüístico o de la realización discursiva. Del mismo modo, el concepto de “populismo” puede ser rebatido, discutido y criticado. Téngase en cuenta, por último, que el rechazo de una práctica discursiva percibida como populista es, con pleno derecho, una reflexión y un estudio de carácter retórico.

El congreso tendrá lugar en un estado, Luisiana, en el que se desarrolló uno de los movimientos populistas más importantes de la historia de los EE.UU. —bajo el mandato del gobernador, y posteriormente senador, Huey P. Long a lo largo de los años veinte y treinta del siglo XX—. Por otra parte, el congreso tendrá lugar en un momento histórico en el que los movimientos populistas han modificado la política tradicional en todo el mundo.

Además de las propuestas de comunicación que traten la relación entre la retórica y el populismo, también se tendrán en cuenta los envíos que aborden la retórica utilizada para describir el populismo (llevada a cabo normalmente por sus adversarios).

Serán igualmente bienvenidas comunicaciones sobre cualquier aspecto de la historia de la retórica en todos los períodos y lenguas, y sobre las relaciones que la retórica mantiene con la poética, la teoría y la crítica literarias, la filosofía, la política, el arte, la religión, el deporte y otros elementos del contexto cultural.

Procedimiento para la presentación de propuestas

Las comunicaciones serán de veinte minutos de duración y podrán exponerse en alemán, español, francés, inglés, italiano o latín. Podrán presentarse propuestas en grupo, que deberán cumplir con los siguientes requisitos: el grupo debe constar de tres o cuatro participantes que abordarán un tema común a fin de estructurar un panel coherente. La persona responsable del panel, que puede ser también uno de los oradores, asume el cometido de presentar las comunicaciones y moderar el debate. Cada miembro del grupo deberá remitir un formulario de propuesta para su propia comunicación y enviar la comunicación terminada al responsable del grupo antes del Congreso. Las propuestas de este tipo de comunicación deben especificar el grupo del que forman parte. Además, el responsable del grupo debe completar y remitir un formulario separado en el que explique el propósito de dicho panel e indique los nombres de los participantes. Rogamos que se tenga en cuenta que las propuestas para las comunicaciones de los paneles serán consideradas en base a su mérito individual por parte del comité encargado del programa, y que por lo tanto no podemos garantizar de antemano que todas las propuestas de comunicaciones para paneles sean aceptadas.

Las propuestas de comunicaciones individuales y en panel deben presentarse [on-line](#).
<http://www.ishr-conference.org/proposal.php>

Se ruega completen debidamente el formulario. A título excepcional las propuestas de comunicaciones también pueden enviarse por correo a la siguiente dirección:

Professor Malcolm Richardson

**Department of English
Louisiana State University
Baton Rouge
Louisiana 70803
USA**

Al final de este mensaje se incluyen unas recomendaciones para la preparación de las propuestas. La extensión de los resúmenes no debe exceder las 300 palabras.

Fecha límite para la presentación de las propuestas de comunicaciones

La fecha límite para la presentación de propuestas de comunicaciones es el 11 de mayo de 2018.

Las notificaciones de aceptación se enviarán antes de finales de agosto de 2018. En caso de que algunos participantes requieran la aceptación en una fecha anticipada con el fin de tramitar ayuda financiera, haremos todo lo posible por satisfacer su demanda si se aporta la documentación adecuada.

La información sobre el Congreso, incluyendo lo relativo al alojamiento a precio ventajoso, se proporcionará a lo largo del curso académico 2018-2019. El importe de la cuota de inscripción al Congreso no ha sido todavía determinado, pero los organizadores de Nueva Orleans tratarán de que éste sea lo más bajo posible. Los estudiantes graduados y los académicos de naciones especiales tienen derecho a cuotas de inscripción reducidas y pueden aspirar a ayudas para gastos de viaje.

Deseando darles la bienvenida a Nueva Orleans en 2019

Malcolm Richardson,
Presidente de la Sociedad Internacional de Historia de la Retórica

Recomendaciones para preparar las propuestas de comunicación

Los miembros de la ISHR proceden de muchos países y de diversas disciplinas académicas. Con estas recomendaciones intentamos hacer más fácil la comprensión y clasificación de todas y cada una de las propuestas de comunicación. El comité encargado del programa aconseja que todas las propuestas contengan:

1. una definición – accesible a las personas no especializadas – del campo de la propuesta, incluyendo el periodo cronológico al que hace referencia, así como la lengua, los textos y otras fuentes sobre las que versa;
2. el enunciado del problema que se tratará, su lugar en relación con el estado actual de la investigación en el campo que es objeto de estudio y su interés para la historia de la retórica;
3. un resumen de las fases de la argumentación implicadas en el tratamiento del problema;
4. los resultados y logros científicos.